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La Generalitat no descarta proposar que se soterrin
més trams de la MAT
Seria una mesura "excepcional" que afectaria alguns punts a partir de
Bescanó
GIRONA | DDG
El director general d'Energia de la Generalitat de Catalunya, Agustí Maure, va
afirmar ahir que el Govern català no descarta proposar que se soterrin de forma
excepcional alguns trams de la línia de molt alta tensió (MAT) a partir de
Bescanó, malgrat que Red Eléctrica (REE) s'hi ha negat en rotund fins ara. En
aquests moments, la posició oficial de l'empresa elèctrica espanyola és de no
voler soterrar cap tram que no sigui la interconnexió pròpiament dita, és a dir,
entre les poblacions de Santa Llogaia d'Àlguema (Alt Empordà) i Baixàs
(França).
De moment, la Generalitat encara no ha enllestit l'informe sobre la MAT que ha
de trametre al Govern central, però Maure va explicar ahir a Catalunya Ràdio
que el Govern català no descarta que pugui incloure alguna proposta
excepcional de soterrament. El responsable d'Energia va deixar clar, però, que
no seria una solució generalitzada. "Jo estic plantejant aquest tema com una
excepcionalitat total. Crec que s'ha de tenir una cura molt especial, entre altres
coses perquè el sistema elèctric en un soterrament com aquest és més feble i
presenta més dificultats de cara a una reparació i al manteniment", va explicar.
Maure, a més, va afegir que, en la seva opinió, aquesta opció "té una sèrie de
components que des del punt de vista de REE com a operador els fa posicionar
així, perquè són situacions en què no hi ha experiència".

Impacte i dificultats
El director general d'Energia va manifestar que entén la postura de REE, debut
a l'impacte ecològic i les dificultats tècniques que implicaria el soterrament.
Tot i això, va apuntar que "més enllà d'entendre, nosaltres també hem de fer la
nostra feina i valorar en quins punts ens hem de posicionar d'aquesta manera".
De tota manera, va voler deixar clar que la posició del govern de Catalunya és
que es tracta d'una situació "d'extrema dificultat": "És un tema que no és fàcil
de fer, té aquest impacte i tècnicament té dificultats, o sigui que no és allò de
dir que en qualsevol punt es pot fer", va indicar.
Maure també va assenyalar que, en aquests moments, mantenen contactes
permanents amb els ajuntaments, i va afegir que es treballa en el capítol de les
compensacions. En aquest sentit, les poblacions més beneficiades seran on
s'han d'instal·lar les subvestacions de la línia, com ara Bescanó o Riudarenes


